
המתמחה                        רונית הראל

ד"ר דניאל בארט, 34, סיים 

לימודי רפואה באוניברסיטה 

העברית ומתמחה זו השנה 

הרביעית בהרדמה במרכז 

 הרפואי שערי צדק.  

נשוי ואב לשלושה, יליד 

טורונטו קנדה, עלה לארץ 

בגיל 17, מתגורר בירושלים

 -  מה הדבר הראשון 

שאנשים יאמרו עליך -  

כאדם, כרופא?

"קשה לי לענות, כי אני נוטה 
להיות ביקורתי כלפי עצמי. אני 

־חושב שאני רופא יסודי ופרפק
ציוניסט – עד כדי כך שאני אפילו 
אנשים  עבור  מדי  כאיטי  נתפס 

־מסוימים. הבעיה היא שפרפק
ציוניסט אף פעם אינו יכול להגשים 

את מה שהוא שואף להיות".

-  האם היה רגע מכונן, שבו 

הבנת שלהיות רופא זה 

הייעוד שלך בחיים?

"כששואלים אותי את השאלה 
הזו, אני עונה שאבי רופא, אחי 
הלך ללמוד רפואה –  ופשוט לא 
ידעתי שיש מקצועות אחרים. יש 
בזה מן האמת. מאז שאני מכיר את 
עצמי רציתי להיות רופא, מן הסתם 
בהשפעת אבי, שהיה הרופא בהא 
הידיעה ודמות נערצת בקהילה 
היהודית בטורונטו, עיר הולדתי. 
גרנו מול בית הכנסת, ובכל שבת 
אחרי התפילה היתה משתרכת 
שורה ארוכה של אנשים מול הדלת 
שלנו: אחד שסובל מכאב בחזה, 
האחר נפצע, השלישי נפל. כילד 
צפיתי בזה, והעבודה של אבי הפכה 
עבורי למודל לחיקוי. חשבתי שאם 

אלך לכיוון הזה, אוכל להיות בטוח 
שאעשה משהו טוב בחיי.

"בגיל התיכון מרדתי. רציתי 
להיות עצמאי, וחשבתי על כל מיני 
תחומים אחרים כמקצוע לחיים. 
אבל בסופו של דבר, כשהגעתי 
לצבא ופגשתי את החובשים ואת 
הרופא הגדודי, ראיתי שאני נמשך 
לעבודתם ושזה מרתק אותי. הבנתי 
שאין טעם להילחם נגד הנטייה 

הטבעית שלי".

"מכרה זהב"
-  מה משך אותך בתחום 

ההרדמה דווקא?

"במהלך הלימודים משך אותי 
־תחום הכירורגיה הפלסטית והשי

קום, אבל לא הייתי לגמרי בטוח 
וידעתי שקשה מאוד להתקבל. 
בכירורגיה  התמחות  התחלתי 
כללית, וגיליתי שהתחום הכירורגי 
הוא כנראה לא בשבילי. במקביל, 

־יצא לי לשהות בסביבת המרדי
מים הרבה יותר מאשר בתקופת 
הלימודים. ראיתי שיש בהרדמה 
טיפול עם תוצאות מיידיות ניכרות 
לעין, לצד תחומים מעניינים כמו 
פרמקולוגיה והשפעת התרופות על 
האדם. אני קורא לזה רפואה פנימית 
לאנשים שאוהבים לראות תוצאות 

מיידיות. 
"לפני שהגעתי להרדמה, ידידה 
שלי, מתמחה, אמרה לי שההרדמה 
היא עולם ומלואו, ואכן התאהבתי 
מהר מאוד במקצוע. כמה חודשים 

ההר למחלקת  שהגעתי  ־אחרי 
המחלקה,  למנהל  אמרתי  דמה 
שאני מרגיש שהגעתי למכרה זהב 

סודי".

-  מה מייחד את התחום עד 

כדי הגדרתו כ"מכרה זהב 

סודי"?

"חוץ מהעניין הרב שמצאתי 
בתחום ההרדמה, שלא חשבתי 
שהוא קיים עד שחוויתי אותו.
מצאתי בתחום שילוב של עבודה 
שקטה מאחורי הקלעים ומעשי 
חסד גדולים. הזכות לטפל באופן 
ישיר בסבל של האדם מעשירה 

־אותי מאוד, ונותנת לי את המש
מעות שכנראה חיפשתי כל השנים 

־אחרי שראיתי את אבי ואת ההע
רכה הרבה כלפיו. בעבודה אפשר 
להרוויח כסף, אבל כמו שהכסף בא 
הוא גם הולך – ובעיניי המעשים 
הטובים והחסד שאפשר לעשות 
עם אדם שכואב לו תורמים רבות 
למוסריות, לרוחניות ולאישיות. 

עבורי זה רווח נקי". 

-  האם תמשיך להתמחות–על?

בשל  החלטתי.  לא  "עדיין 
מצוקת מקצוע ההרדמה ברור שיש 
צורך במרדימים, ועל כן ההחלטה 
הראשונה היא אם בכלל לפנות 
להתמחות־על. גם מרדים כללי 
ללא התמחות־על הוא בעל מקצוע 
מכובד בפני עצמו. אבל אם אבחר 
בכיוון כלשהו –   הוא כנראה יהיה 

טיפול נמרץ".

-  איזה אירוע ריגש אותך 

במיוחד?

"הייתי בתורנות ארוכה, עמוסה 
וקשה. רצתי ממקום למקום. היתה 
תחושה שדברים לא הולכים בדיוק 

־כפי שרציתי, והייתי מצוברח. כשע
ליתי במעלית לאחת המחלקות, 
נכנסו בקומת מחלקת היולדות אשה 

ובעלה. האשה הסתכלה עלי, חייכה 
ואמרה לי שלעולם לא תשכח אותי. 
אני, לבושתי, לא זכרתי אותה. היא 
הזכירה לי שלפני יומיים נתתי לה 
אפידורל. היא ראתה אותי 20 דקות, 
החלפנו כמה משפטים והסתלקתי 
מחייה –  אבל כשראתה אותי שוב, 

־אמרה שלא תשכח אותי. התעו
דדתי, ובהמשך התורנות מצב רוחי 

היה טוב יותר".

-  איזה מקרה תסכל אותך 

במיוחד?

"הרשימה ארוכה. היתה תקופה 
שבה הייתי חולה, וחשתי שכוחי 
אינו עומד לי לעשות את העבודה. 

־הרופאים ומנהל מחלקת ההרד
מה בשערי צדק תמכו בי ועזרו לי 
לעבור את התקופה הזו, עד ששוב 
עמדתי על רגליי. היחס שלהם 
היה אנושי ביותר, ואני אסיר תודה 
על כך. מקרה ספציפי שאני זוכר 
מאותה תקופה היה אחרי ניתוח 
בטן ארוך וקשה. עשינו – רופא 
בכיר ואני – הרדמה משולבת כללית 
בתוספת אפידורל לשיכוך הכאב 
לאחר הניתוח, הרדמה מוצלחת. 
האשה התעוררה כאילו מתוך שינה 
רגילה והחלה לדבר. היא שאלה אם 
הניתוח נגמר. ענינו שכן. ואז היא 

־אמרה: 'איזה כירורג עדין, לא הרג
שתי כלום'. לא ידעתי אם לצחוק 
או לבכות, אבל חשבתי שאני יכול 
להכליל את המקרה הזה בתור מתן 

בסתר..."

- מה הדבר שהכי אתה אוהב 

לעשות במחלקה, ועל מה 

היית שמח לוותר?

"אני מאוד נהנה לתת אפידורל 

"חלמתי שמכניסים אותי 
לחדר לידה עם צירים"

ד"ר דניאל בארט, מתמחה בהרדמה במרכז הרפואי שערי צדק 
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־לאשה בלידה. מקצועית, יש פרו
צדורות הרבה יותר מעניינות, אבל 
מתחלף  אשה  של  סבל  לראות 
בהבעת רווחה ונינוחות – זה מאוד 
מרגש. פעם חלמתי שמכניסים אותי 
לחדר לידה עם צירים, כנראה היו 
לי יותר מדי תורנויות בחדר לידה 
באותו שבוע... לפעמים אני מספר 
לנשים על החלום הזה, בניסיון 
להעביר את המסר שאני משתדל 
יכול,  להיות אמפתי כמה שאני 
גם בחוויה שאני כגבר לעולם לא 
אחווה. אם זה לא משכנע, זה לפחות 

מעורר אצלן חיוך.
שמח  שהייתי  הדברים  "בין 
את  מונה  הייתי  עליהם  לוותר 
אותו  ניתוח עם  השהייה בחדר 

־חולה במשך שעות רצופות. בהת
חלה אני מרוכז בפציינט וזה מעניין, 
אבל אחרי כמה שעות קשה לשמור 
על העניין. הייתי רוצה להתחלף עם 

־מרדים אחר, שנמצא שעות ארו
כות בחדר אחר. כל אחד יסתכל 
על מישהו חדש, ואולי יראה דברים 
שמכוח ההרגל והשהייה הממושכת 

האחר החמיץ".

-  מי האדם שהשפיע עליך 

ביותר, אישית ומקצועית?

"אין ספק שאבי השפיע עלי 
רבות מבחינת בחירת המקצוע. יותר 
מכל השפיעה עלי אשתי ענת. היא 
הולכת אתי באש ובמים, ונותנת בי 
אמון שעוזר לפרפקציוניסט כמוני 
להבין, שגם אם אני תמיד מאוכזב 
מהיותי בן־אנוש לא מושלם, בכל 
זאת אני יכול להיות טוב מספיק. 

אין ספק שזה נותן לי כוח". 

"הומור ילדותי"
-  מה אתה אוהב לעשות 

מחוץ לשעות העבודה?

־"חוץ מלישון? אני אוהב להש
תולל עם ילדיי. יש לי חוש הומור 
קצת ילדותי וסלפסטיקי, שהילדים 
מעריכים בוודאי יותר ממבוגרים. 
כיף להיות ילד יחד איתם. חוץ מזה, 
בתור אדם דתי שבא ממשפחה דתית 
מדורי־דורות, אני מוצא זמן ללימוד 
תורה ברגעים הפנויים המעטים שיש 

לי. זו הדרך שלי להרגיש גם קצת 
קשור לסבים של הורי, שהיו רבנים 
מפורסמים, ולחשוב שאני ממשיך 

קצת בדרכם".

-  מה מצחיק אותך?

"ההומור שאני הכי אוהב הוא 
זה של האנדרסטייטמנט הבריטי, 
מאוד עדין ומאוד קולע. עדיין אני 

־יכול לראות את החבובות עם היל
דים שלי ולהתגלגל מצחוק, כמו 
שצחקתי כשראיתי את התוכנית 

כילד לפני 30 שנה". 

-  אם לא היית רופא, היית...

"בתקופת בחינות הגמר לרפואה 
היינו לומדים ימים ולילות, ומדי 
פעם לוקחים הפסקה, תופסים את 
הראש וחוזרים ואומרים – למה לא 
הלכנו להיי־טק? זו היתה המנטרה 
שלנו בתקופה ההיא. כשאני חושב 
על מקצוע שבו הייתי יכול לחיות 
חיים קלים יותר ולהרוויח יותר, זה 
כנראה זה – אבל לא בטוח שהייתי 
עושה את זה בסופו של דבר, וברור 
גם שהדשא של השכן נראה ירוק 
יותר. בזמן האחרון אני חושב שהייתי 
רוצה לעסוק בתחום החינוך. להציל 
חיים זה דבר אחד, אבל מי שנותן את 

התוכן לחיים זה איש החינוך".

-  איפה אתה רואה את עצמך 

עוד עשר שנים?

"ממשיך לעבוד כרופא מרדים. 
אשמח אם אוכל להשתלב בתפקיד 
הוראה ולהציג בפני הסטודנטים את 
תחום ההרדמה, כדי שיכירו עד כמה 

הוא יפה ומעניין, מתגמל ומהנה".

ד"ר דניאל בארט. 
"הבנתי שאין טעם 

להילחם נגד הנטייה 
הטבעית שלי"

צילום: יונתן בלום

"הזכות לטפל באופן 
ישיר בסבל של 

האדם מעשירה אותי 
מאוד, ונותנת לי את 
המשמעות שכנראה 
חיפשתי כל השנים 

אחרי שראיתי את אבי 
ואת ההערכה כלפיו"
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